
Protokół nr VI/2024 

z VI Sesji Rady Gminy Krzykosy  

z dnia 3 grudnia 2024 roku 

 

Obrady rozpoczęto 3 grudnia 2024 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 11.08 tego samego 

dnia. 

 

W Sesji uczestniczyli radni oraz sołtysi wg załączonych list obecności oraz 

 

Pan Andrzej Janicki – Wójt Gminy Krzykosy 

Pani Ewa Tomczak – Sekretarz Gminy 

Pani Jadwiga Kulka – Skarbnik Gminy 

Pan Ryszard Włodarczyk – Dyrektor Centrum Usług Wspólnych 

Pani Anna Kwaśniewska – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej  

Pani Joanna Roszyk-Auguścik – p.o. Dyrektora Biblioteki Publicznej Gminy Krzykosy 

 

Porządek VI Sesji Rady Gminy Krzykosy 

 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Ustalenie porządku Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego o działaniach od ostatniej Sesji Rady Gminy. 

5. Informacja Wójta o działaniach od ostatniej Sesji Rady Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Krzykosy na lata 2024-2031. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rocznego programu współpracy Gminy Krzykosy 

z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Krzykosy na lata 2025-2027. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu przyznawania nagród 

i wyróżnień za osiągnięcia w działalności sportowej. 

11. Składanie interpelacji i zapytań radnych. 

12. Wolne głosy i wnioski. 

13. Zakończenie Sesji.  

 

 

 

 

 

 

 



Do pkt. 1. 

 

Otwarcia VI Sesji dokonał Pan Jerzy Skrobiszewski  Wiceprzewodniczący Rady Gminy, który 

powitał zebranych w Sali obrad. 

 

Przewodniczący stwierdził, że w obradach uczestniczy 14 radnych, co stanowi 93% ogółu 

Rady. 
 

Wobec powyższego Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 
 

Do pkt. 2. 

 

Wiceprzewodniczący przedstawił porządek obrad. Nikt ze zgromadzonych nie miał uwag, 

wobec czego przeprowadzono głosowanie nad jego przyjęciem: 

 
Głosowano w sprawie: 

Uchwalenie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0 WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Urszula Chojnacka, Irena Gorzelańczyk-Ryś, Wojciech Kłopocki, Mirosław Kozubski, Sławomir Koźma, 

Krystyna Lis, Patrycja Mendyka, Małgorzata Pankowska, Michał Prusak, Maciej Roszyk, Jerzy 

Skrobiszewski, Karol Tomaszewski, Adam Ziemiański, Krzysztof Zimoch 

 

NIEOBECNY (1) 

Krzysztof Jankowiak 

Do pkt. 3 

Wiceprzewodniczący stwierdził, że Radni otrzymali protokół drogą elektroniczną. Nikt nie 

zgłosił uwag, wobec czego Wiceprzewodniczący zarządził głosowanie: 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0 WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Urszula Chojnacka, Irena Gorzelańczyk-Ryś, Wojciech Kłopocki, Mirosław Kozubski, Sławomir Koźma, 

Krystyna Lis, Patrycja Mendyka, Małgorzata Pankowska, Michał Prusak, Maciej Roszyk, Jerzy 

Skrobiszewski, Karol Tomaszewski, Adam Ziemiański 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Zimoch 

 

NIEOBECNY (1) 

Krzysztof Jankowiak 

 



Do pkt. 4. 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący, który stwierdził, że w związku z chorobą Przewodniczącego 

Rady zastąpił go w obchodach Święta Niepodległości w Pięczkowie oraz uczestniczył 

w posiedzeniach Komisji Oświaty i Wspólnych. Ponadto co wtorek odbywał dyżur w Biurze 

Rady. 

Nikt z zebranych nie miał pytań. 

Do pkt. 5. 

Wiceprzewodniczący oddał głos Panu Wójtowi: 

27 października w Rydzynie odbyła się coroczna Gala „Liderzy Wielkopolskiej Odnowy Wsi”. 

Organizatorem tej uroczystości jest Samorząd Województwa Wielkopolskiego, 

reprezentowany przez Wicemarszałka Województwa Krzysztofa Grabowskiego. W spotkaniu 

wzięli udział przedstawiciele sołectw, samorządowcy i sołtysi biorący udział w programie 

„Wielkopolska Odnowa Wsi”. W tegorocznej edycji Zarząd Województwa Wielkopolskiego, 

na podstawie opinii kapituły, wskazał 37 sołectw – laureatów konkursu oraz wyróżnił 42 

sołectwa. Wyróżnienie uzyskało sołectwo Murzynowo Leśne, jako jedyne z naszego powiatu. 

Serdecznie gratulujemy i dziękujemy za udział w Gali. Złożyliśmy również wnioski dla sołectw 

Witowo i Sulęcin, dziękuję za pomoc w przygotowaniu materiałów. Wczoraj, tj. 2 grudnia, 

przesłaliśmy uzupełnienia do wniosku do Lidera Zielonej Wielkopolski do projektu 

realizowanego przez Gminny Ośrodek Kultury, noszącego nazwę Społeczeństwo bez granic. 

Całkowity koszt projektu to 167.050,00 zł a dofinansowanie wynosi 158.650,00 zł. Celem 

projektu jest ułatwienie dostępu do wydarzeń kulturalnych oraz integracja społeczna bez 

podziałów, dla wszystkich. Chcemy połączyć działalność wszystkich organizacji i umożliwić 

udział w wydarzeniach kulturalnych tak dla seniorów jak i najmłodszych. Wydarzenia, jakie 

zostały zaplanowane to: 

1. „Spotkajmy się w Garbach” – 4 dni – pokaz rzeźbienia piłami łańcuchowymi w drewnie, 

piknik małego rzeźbiarza, poczęstunek przygotowany przez KGW i wiele innych 

atrakcji. 

2. „Turniej sołectw” – przedstawiciele sołectw mają wziąć udział w konkurencjach 

sportowych, kulinarnych, gwarowych, intelektualnych. 

3. „Wielkopolskie śpiewanie” – wspólne śpiewanie pieśni. 

4. „Wakacje z piratem” – impreza w okresie wakacyjnym, warsztaty przyrodnicze, 

podchody, poszukiwanie skarbów. 

5. „Zdrowy kręgosłup” – warsztaty dla wszystkich mieszkańców Gminy, zajęcia 

z fizjoterapeutą. 

6. „Finał Ferii: - gry multimedialne, zręcznościowe. 

7. „Spotkanie z iluzjonistą” – czarodziejskie warsztaty, pokaz iluzji. 

8. „Stworzenie ścieżki edukacyjnej w parku w Garbach” – ścieżka oznaczona tabliczkami, 

organizacja spotkań z animatorem. 

Mamy duże nadzieje na uzyskanie dofinansowania. Kolejny wniosek do LZW opiewa na 

170.000,00 zł a dotyczy remontu świetlicy wiejskiej w Sulęcinku. Jesteśmy przed podpisaniem 

umowy na projekt: „Podniesienie jakości edukacji włączającej w Gminie Krzykosy. Projekt jest 

realizowany w ramach programu: „Fundusze europejskie dla Wielkopolski” już od 1 grudnia 

tego roku do 31 marca 2027 r. Całkowita wartość projektu to 2.457.854,54 zł, dofinansowanie 

wynosi 2.200.069,08 zł Wkład własny Gminy jest niefinansowy. Projekt zakłada realizację 

zajęć logopedycznych, kompensacyjno-wyrównawczych, terapeutycznych, zakup pomocy 

naukowych, finansowanie szkoleń dla nauczycieli we wszystkich 5 szkołach. W dwóch 



placówkach zostaną wyremontowane pomieszczenia, w których powstaną gabinety 

terapeutyczne.  

27 listopada złożyliśmy do UMWW sprawozdania z realizacji zadań: „Modernizacja 

świetlicy wiejskiej w Krzykosach” oraz „Modernizacja świetlicy wiejskiej w Pięczkowie”. 

W Krzykosach modernizacji podlegała kuchnia: wykonano w całości nową instalację 

elektryczną, wodno-kanalizacyjną, wykonano nowy sufit podwieszany, wymurowano ścianki 

działowe, wykonano ogrzewanie podłogowe i nową posadzkę, ułożono nowo zakupione płytki, 

wymieniono agregat chłodniczy oraz klimatyzację, wstawiono nowe drzwi, zamontowano 

nowe okapy, wentylatory, stoły gastronomiczne, blaty, regały, zakupiono pełne wyposażenie – 

naczynia, garnki, sztućce dla 150 osób. Całkowita wartość projektu - 199.521,65 zł, dotacja 

Samorządu Województwa Wielkopolskiego – 61.000,00 zł, wkład własny gminy – 55.443,46 

zł, wkład środków z funduszu sołeckiego 53.128,19 zł, wkład własny mieszkańców – 29.950,00 

zł. W Pięczkowie z kolei zakupiono nowe stoły, dokonano renowacji pakietu, wykonano 

ocieplenie ściany zewnętrznej, wymieniono drzwi, naprawiono dach i rynny. Całkowita 

wartość projektu – 90.019,99 zł, dotacja Samorządu Województwa Wielkopolskiego – 

40.000,00 zł, wkład własny gminy – 14.999,99 zł, wkład środków z funduszu sołeckiego 

25.000,00 zł, wkład własny mieszkańców – 10.020,00 zł.  

20 listopada podpisaliśmy umowę z Enea Oświetlenie na wymianę lamp na LED, na 

jedną lampę przypada 1.909,46 zł, a także z firmą EL-Trans na wymianę lamp na naszych 

słupach na kwotę 83.133,19 zł, czyli koszt jednej lampy to 1.065,80 zł. Prace mają ruszyć 

w styczniu. 

Wczoraj nastąpiło otwarcie ofert na zakup energii na potrzeby Gminy na lata 2026-

2027. Wpłynęły 4 oferty, najniższa oferta to 0,542 zł netto za 1kW, jest to niższa kwota niż ta, 

którą płacimy obecnie.  

30 listopada do OSP Krzykosy dotarł nowy średni samochód bojowy, cieszy nas fakt, 

że udało się pozyskać środki na ten cel. OSP Krzykosy była ostatnia w Gminie jednostką bez 

nowego czy wymienionego samochodu. Zainteresowanie mieszkańców i przedstawicieli 

innych jednostek OSP było bardzo duże. 

Dziękuję za organizację obchodów Święta Niepodległości w Pięczkowie i Sulęcinku. 

Do pkt. 6. 

Wiceprzewodniczący oddał głos Pani Jadwidze Kulce, Skarbnik Gminy, która przedstawiła 

dodatkowe zmiany w budżecie. 

Nikt z Radnych nie miał pytań. 

Wiceprzewodniczący odczytał stosowny projekt uchwały. 

Uchwała VI/49/2024 Rady Gminy Krzykosy w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 

rok została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0 WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

 

 

 

 



Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Urszula Chojnacka, Irena Gorzelańczyk-Ryś, Wojciech Kłopocki, Mirosław Kozubski, Sławomir Koźma, 

Krystyna Lis, Patrycja Mendyka, Małgorzata Pankowska, Michał Prusak, Maciej Roszyk, Jerzy 

Skrobiszewski, Karol Tomaszewski, Adam Ziemiański 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Zimoch 

 

NIEOBECNY (1) 

Krzysztof Jankowiak 

Do pkt. 67 

Wiceprzewodniczący oddał głos Pani Jadwidze Kulce, Skarbnik Gminy, która przedstawiła 

dodatkowe zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2024-2031. 

Nikt z Radnych nie miał pytań. 

Wiceprzewodniczący odczytał stosowny projekt uchwały. 

Uchwała VI/50/2024 Rady Gminy Krzykosy w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krzykosy na lata 2024-2031 została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krzykosy na lata 2024-

2031. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0 WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Urszula Chojnacka, Irena Gorzelańczyk-Ryś, Wojciech Kłopocki, Mirosław Kozubski, Sławomir Koźma, 

Krystyna Lis, Patrycja Mendyka, Małgorzata Pankowska, Michał Prusak, Maciej Roszyk, Jerzy 

Skrobiszewski, Karol Tomaszewski, Adam Ziemiański 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Zimoch 

 

NIEOBECNY (1) 

Krzysztof Jankowiak 

Do pkt. 8. 

Wiceprzewodniczący stwierdził, że program współpracy z organizacjami pozarządowymi 

został omówiony na Komisjach Wspólnych. 

Nikt z Radnych nie miał pytań. 

Wiceprzewodniczący odczytał stosowny projekt uchwały. 

Uchwała VI/51/2024 Rady Gminy Krzykosy w sprawie rocznego programu współpracy 

Gminy Krzykosy z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 



3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie została 

podjęta jednogłośnie. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie rocznego programu współpracy Gminy Krzykosy z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0 WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Urszula Chojnacka, Irena Gorzelańczyk-Ryś, Wojciech Kłopocki, Mirosław Kozubski, Sławomir Koźma, 

Krystyna Lis, Patrycja Mendyka, Małgorzata Pankowska, Michał Prusak, Maciej Roszyk, Jerzy 

Skrobiszewski, Karol Tomaszewski, Adam Ziemiański, Krzysztof Zimoch 

 

NIEOBECNY (1) 

Krzysztof Jankowiak 

Do pkt. 9. 

Wiceprzewodniczący stwierdził, że Gminny Program Wspierania Rodziny został omówiony 

przez Panią Annę Kwaśniewską, Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej, na Komisjach 

wspólnych.  

Nikt z Radnych nie miał pytań. 

Wiceprzewodniczący odczytał stosowny projekt uchwały. 

Uchwała VI/52/2024 Rady Gminy Krzykosy w sprawie Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny w Gminie Krzykosy na lata 2025-2027 została podjęta jednogłośnie. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Krzykosy na lata 2025-

2027. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0 WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Urszula Chojnacka, Irena Gorzelańczyk-Ryś, Wojciech Kłopocki, Mirosław Kozubski, Sławomir Koźma, 

Krystyna Lis, Patrycja Mendyka, Małgorzata Pankowska, Michał Prusak, Maciej Roszyk, Jerzy 

Skrobiszewski, Karol Tomaszewski, Adam Ziemiański, Krzysztof Zimoch 

 

NIEOBECNY (1) 

Krzysztof Jankowiak 

Do pkt. 10. 

Wiceprzewodniczący stwierdził, że przedmiotowa uchwała także została omówiona 

i opracowana na Komisjach wspólnych. 

Nikt z Radnych nie miał więcej pytań. 



Wiceprzewodniczący odczytał stosowny projekt uchwały. 

Radny Krzysztof Zimoch – czy uczeń, który kończy szkołę podstawową, może również uzyskać 

nagrodę? Dlaczego mamy w uchwale wyszczególnione pływanie a nie mamy tenisa ziemnego? 

Mamy piękne korty w Solcu, są tam organizowane liczne turnieje przez Pana Wójta, Pana 

Przewodniczącego. Tenis ziemny jest bardzo rozwojowym sportem. Gdzie uczeń z naszej 

Gminy może uczyć się pływania? W Środzie, Jarocinie, ewentualnie w Warcie. 

Radna Urszula Chojnacka – mówił Pan o turniejach a nagrody, wg uchwały, możemy 

przyznawać tylko za zawody o randze Mistrzostw. 

Uchwała VI/53/2024 Rady Gminy Krzykosy w sprawie szczegółowych zasad i trybu 

przyznawania nagród i wyróżnień za osiągnięcia w działalności sportowej została podjęta 

jednogłośnie. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu przyznawania nagród i wyróżnień za osiągnięcia 

w działalności sportowej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0 WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Urszula Chojnacka, Irena Gorzelańczyk-Ryś, Wojciech Kłopocki, Mirosław Kozubski, Sławomir Koźma, 

Krystyna Lis, Patrycja Mendyka, Małgorzata Pankowska, Michał Prusak, Maciej Roszyk, Jerzy 

Skrobiszewski, Karol Tomaszewski, Adam Ziemiański, Krzysztof Zimoch 

 

NIEOBECNY (1) 

Krzysztof Jankowiak 

Do pkt. 11 

Wiceprzewodniczący stwierdził, że nie wpłynęła żadna interpelacja ani zapytanie Radnego. 

Do pkt. 12. Wolne głosy i wnioski 

Radny Krzysztof Zimoch – na następnej sesji na pewno złożę petycję. 

Radna Urszula Chojnacka, przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych przedstawiła sprawozdanie z posiedzenia Komisji. Na posiedzeniu omawiano 

projekt rozbudowy szkoły w Murzynowie Leśnym. Komisja aprobuje projekt. Kolejny temat 

posiedzenia to opracowanie kalendarza imprez i uroczystości na terenie Gminy we współpracy 

z Sołtysami i przedstawicielami stowarzyszeń. Trzeci temat posiedzenia to spotkanie 

z przedstawicielką Lidera Zielonej Wielkopolski oraz informacje o programie „Działaj 

lokalnie”, przeznaczonym dla stowarzyszeń a dotyczącym możliwości pozyskania środków na 

bieżącą działalność. 

Radny Sławomir Koźma, przewodniczący Komisji Budżetowo-Finansowej – członkowie 

Komisji pracowali indywidualnie, nie odbyło się żadne posiedzenie. 



Radny Karol Tomaszewski, przewodniczący Komisji Rewizyjnej – na komisji omawiano 

funkcjonowanie gminnej oczyszczalni ścieków. Drugi temat – kontynuacja analizy wydatków 

na ochronę przeciwpożarową, temat nie został zakończony, odbędzie się kolejne posiedzenie.  

Radny Krzysztof Zimoch – mam pytanie odnośnie do sprawy zgłoszonej przeze mnie na 

komisjach wspólnych – czy bramki na boisku w Solcu mają certyfikat? 

Radna Małgorzata Pankowska – czy w związku z planowaną modernizacją oświetlenia na 

terenie Gminy można zgłaszać nowe lokalizacje lamp? 

Radna Irena Gorzelańczyk-Ryś – dziękuję za współpracę przy pozyskaniu nowego samochodu 

dla OSP Krzykosy. Proszę o dalsze wsparcie budowy nowej remizy w Krzykosach. 

Pan Wójt – jeśli chodzi o bramki, to przystąpimy do tematu po nowym roku. Na ten moment 

nie mamy w budżecie pieniędzy na ten cel. Postaramy się je jednak wymienić. Co do 

oświetlenia to mamy nadzieję, że przyniesione oszczędności pozwolą na założenie nowych 

lamp w kolejnych latach. Mieliśmy już wytypowane pewne lokalizacje, ale myślę, że omówimy 

ten temat na nowo. 

Radny Krzysztof Zimoch – w ostatnim wydaniu Głosu Powiatu Średzkiego przeczytałem 

informację, że Gmina Miłosław pozyskała z Funduszy Europejskich ponad 3 mln zł na budowę 

nowego przedszkola. Czy nasza Gmina też bierze udział w takich programach? Dlaczego inni 

potrafią ściągnąć do siebie takie środki, a my nie? Musimy szukać takich pieniędzy, na pewno 

w Gminie są specjaliści, którzy potrafią napisać taki projekt.  

Pan Wójt – jeśli chodzi o środki zewnętrzne to nasza Gmina wiele lat była bardzo wysoko 

w rankingach, więc sądzę, że jesteśmy skuteczni w ich pozyskiwaniu. W tej chwili 

opracowywane są projekty na budowę przedszkola w Pięczkowie i rozbudowę szkoły 

w Murzynowie Leśnym. Jeśli tylko będą nabory, na pewno będziemy wnioskować o środki. 

Radny Krzysztof Zimoch – pani Przewodniczący, powiedział Pan, że był na obchodach Święta 

Niepodległości w Pięczkowie. Chcę tylko dopowiedzieć, że było nas więcej.  

Do pkt. 13. 

Wobec wyczerpania porządku obraz Wiceprzewodniczący zamknął VI Sesję Rady Gminy 

Krzykosy. 
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